
1 

 

Zápisnica 

z XI. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Tvrdošovciach, konaného vo veľkej sále 

Obecného domu dňa 16.04.2020.  

 

Prítomní 

sú na prezenčnej listine podpísaní, ktorá tvorí súčasť tejto zápisnice a prikladá sa k nej. 

 

Rokovanie 

1. Otvorenie 

Zasadnutie zahájil a viedol Ing. Marián Tóth, MBA starosta obce, ktorý privítal všetkých  

prítomných. Dodal, že zasadnutie sa uskutoční v priestoroch obecného domu z dôvodu 

dodržania bezpečnostných opatrení, ktoré sú zavedené na Slovensku pre ochorenie COVID 

19. Ďalej dodal, že zasadnutie bolo zvolané za účelom prerokovania jedného programového 

bodu, ktorým je Zmluva o dielo – Prístavba k Obecnému domu Tvrdošovce. Starosta obce 

skonštatoval, že z celkového počtu 12 poslancov je prítomných 10, t.j. OZ je 

uznášaniaschopné. Ospravedlnil poslanca Ing. Kamila Tótha, ktorý sa pre pracovné 

povinnosti nemôže zúčastniť na zasadnutí a doc. Ing. Zoltána Balogha, PhD., ktorý sa dostaví 

neskôr. 

 

Za členov návrhovej komisie navrhol: RNDr. Michala Baru 

                                                             Imricha Mészárosa 

 

Za overovateľov zápisnice navrhol: Ing. Kristiána Birkusa 

                                                         Ing. Róberta Borbélya 

 

Uvedené návrhy poslanci jednotlivo odsúhlasili jednohlasne (10 – za).  

 

Za zapisovateľku určil: Silviu Bračovú. 

Ing. Marián Tóth, MBA starosta obce oboznámil prítomných s programom zasadnutia: 

1. Otvorenie 

2. Zmluva o dielo – Prístavba k Obecnému domu Tvrdošovce 

3. Záver 

 

Poslanec Ing. František Buda – Navrhol zapracovať do programu ďalší bod, a to Ekonomické 

opatrenia obce Tvrdošovce. 

OZ schválilo programové body XI. zasadnutia OZ jednohlasne (10-za). 
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OZ schválilo program XI. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v  Tvrdošovciach jednohlasne 

(10-za) nasledovne:  

1. Otvorenie,  

2. Zmluva o dielo – Prístavba k Obecnému domu Tvrdošovce 

3. Ekonomické záležitosti obce Tvrdošovce 

4. Záver     

 

Pred začatím prerokovania 2. programového bodu prítomní si minútou ticha uctili pamiatku 

bývalého poslanca NR SR Pétera Vörösa, ktorý zomrel 11. apríla 2020 a ktorého mnohí 

poznali osobne aj v našej obci. 

 

2. Zmluva o dielo – Prístavba k Obecnému domu Tvrdošovce 

Ing. Marián Tóth, MBA starosta obce –  Obecné zastupiteľstvo vzhľadom na čoraz aktívnejší 

kultúrny život v našej obci schválilo prístavbu k obecnému domu. Vizualizáciu a projektovú 

dokumentáciu vypracovala Architektonická kancelária Ing. Ladislava Veresa. Obec dostala na 

prístavbu dotáciu vo výške 1.100.000 €. Prvé kolo verejného obstarávania na výber 

dodávateľa sa uskutočnilo dňa 25.11.2019 za účasti 7 uchádzačov. Nakoľko došlo 

k niekoľkým úpravám v rozpočte počas verejného obstarávania v rámci odpovedí na otázky, 

bolo vypísané 2. kolo, do ktorého sa v stanovenom termíne do 3.3.2020 prihlásilo 5 

uchádzačov. Víťazom elektronickej aukcie konanej dňa 9.3.2020 sa stala firma Prospect, spol. 

s r.o. Nové Zámky s vysúťaženou cenou 1.127.000 € s DPH. Konateľ spoločnosti Ing. 

Alexander Volšík už podpísal zmluvu o dielo. Okrem toho je už pripravený aj rozpočet 

prístavby a Ganttov diagram. Odovzdanie staveniska sa uskutoční dňa 20.04.2020 o 10.00 

hod .   

Na otázku poslanca MUDr. Zoltána Borbélya, PhD. čo konkrétne znamená v zmluve 

„ukončenie a odovzdanie diela bude najneskôr do 120 pracovných dní odo dňa odovzdania 

staveniska“, starosta obce uviedol, že znamená to cca. 6 mesiacov, s tým, že počas stavby 

nedôjde k takým podmienkam (napr. náhla zmena počasia), ktoré by nútili pozastavenie 

stavebných prác. Podľa zmluvy, prístavba bude realizovaná a odovzdaná v stave, aby mohla 

byť následne skolaudovaná.   

Poslanec Michal Bencze – Zaujímal sa, či právnik obce pozná Zmluvu o dielo? 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Pozná, Zmluva o dielo bola konzultovaná spolu 

s ďalšími členmi komisie verejného obstarávania, Ing. Júliusom Kelemenom a Ing. Balázsom 

Veresom.  

Poslanec Ing. František Buda mal k programovému bodu nasledovné poznámky: 

1. Má obec bankovú záruku? 

2. Na základe zmluvy treba na webovej stránke obce zverejniť všetkých subdodávateľov. 

Zhotoviteľ totiž má niekoľko miliónové záväzky a časť týchto záväzkov tvoria záväzky voči 

svojim subdodávateľom. 
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3. Požiadal, aby všetky zmeny vo financiách súvisiace s prístavbou boli prerokované na OZ-e. 

Žiada to z dôvodu, pretože pri prestavbe budovy Obecného domu vznikli nadmerné náklady. 

Okrem toho obec má aj iné projekty na realizáciu a v tomto roku budeme mať v rozpočte 

výpadok príjmov.  

 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce:  

1. Áno, obec má záruku od banky. 

2. Bude o tom rokovať so zhotoviteľom, pretože zhotoviteľ je povinný podať informácie 

o svojich subdodávateľoch. Čo sa týka záväzkov, obec ako objednávateľ nemusí mať 

informácie o záväzkoch zhotoviteľa, jedine o tom, či má exekúciu. Ďalej dodal, že so  

zhotoviteľom sa dohodne na tom, aby na realizáciu prístavby dohliadal aj projektant.  

3. Poslanci OZ budú o každej finančnej zmene informovaní, tak ako to bolo aj doteraz. Budú 

mať možnosť zúčastniť sa aj na kontrolných dňoch.  

Starosta obce pripomenul, že na prístavbu k obecnému domu dostala obec dotáciu. Nebude 

potrebná úhrada spoluúčasti, len navýšenia dotácie vo výške 27.000 €. Dotácia sa vzťahuje 

iba na samotnú prístavbu. Vnútorné vybavenie a zariadenia v miestnostiach budú znamenať 

ďalšie náklady. 

Na otázku poslanca RNDr. Michala Baru, starosta obce uviedol, že výberové konanie na 

stavebného dozora sa ukončí 17.04.2020. 

Poslanec Ing. Róbert Borbély – Kedy bude rozšírený obecný dom k dispozícií pre 

obyvateľov? Náklady na zariadenia prístavby budú z vlastných financií obce? 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Pokiaľ pôjde všetko podľa plánov, tak o 8 mesiacov 

by sa prístavba mohla slúžiť obyvateľom. Vnútorné vybavenie, zvuková technika a ostatné 

technické vybavenie budú predmetom ďalších diskusií.  

 

V tejto časti rokovania sa dostavil na zasadnutie poslanec doc. Ing. Zoltán Balogh, PhD. 

 

OZ schválilo Zmluvu o dielo č. 02/ZO/2020 medzi objednávateľom Obec Tvrdošovce 

a zhotoviteľom  Prospect, spol. s r.o.  Nové Zámky predmetom ktorej je zhotovenie stavby 

„Prístavba k Obecnému domu Tvrdošovce“  jednohlasne (11-za) 

 

 

3. Ekonomické záležitosti obce Tvrdošovce 

Ing. František Buda – Obec musí reagovať na situáciu, ktorá nastala na Slovensku v súvislosti 

s pandémiou koronavírusu, pretože to prinesie so sebou výpadok podielových daní, časti 

miestnych poplatkov a daní. Treba prehodnotiť rozpočet obce na rok 2020. Svoje návrhy už 

zaslal e-mailom poslancom OZ, ale navrhuje o 2 týždne zvolať na obecnom úrade stretnutie 

poslancov, na ktorom by každý, vrátane predsedov jednotlivých komisií predniesol svoje 

návrhy k úprave rozpočtu na rok 2020. Treba totiž prehodnotiť všetky plánované akcie, napr. 
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otvorenie Termálneho kúpaliska, usporiadanie Dní sv. Štefana a ďalšie. Treba predísť, aby sa 

obec na konci roka príliš nezadĺžila. 

Poslanec Jozef Csanda – Rokovať o ekonomických opatreniach o 2 týždne je podľa neho 

urýchlené, nakoľko zatiaľ ani vláda SR nevie konkrétnosti. O 2 mesiace budeme mať viac 

informácií.  

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Samospráva našej obce na základe opatrení vlády SR 

a opatrení Úradu verejného zdravotníctva SR už pristúpila k určitým opatreniam. Ako starosta 

obce vydal príkaz vedúcim a zamestnancom obecného úradu o zákaze nákupu tovaru a služieb 

a boli zastavené investície. Je pozastavená činnosť v obecnom dome, MŠ, školskej jedálni pri 

MŠ a ZŠ, Dennom stacionári, Športovom klube. Úhrada miestnych poplatkov a daní je 

vysunutá na koniec mája 2020. Je otázne otvorenie Termálneho kúpaliska. Súhlasí 

s pracovným stretnutím poslancov, kde by sa prijali opatrenia, ktoré by sa už mohli 

realizovať.  

Poslanci OZ dohodli na pracovnom stretnutí dňa 13.05.2020 o 16.00 hod v Obecnom dome. 

 

Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú – Poslancom OZ bol zaslaný Dodatok č. 1 k VZN obce 

č. 7/2019 o financovaní originálnych kompetencií obce na úseku školstva, ktorý je 

vypracovaný z dôvodu novely Zákonníka práce, ktorá nadobudla platnosť od 4.4.2020. 

V zmysle toho ak zamestnávateľ nemôže prideľovať prácu zamestnancovi pre prekážku 

v práci, zákon znižuje  náhradu mzdy na 80 % priemerného zárobku zamestnanca. Za 

prekážku sa považuje aj opatrenie úradu verejného zdravotníctva. V prípade našej obce sa to 

týka pedagogických i nepedagogických zamestnancov materských škôl, jedálne MŠ a ZŠ, 

ŠKD. V týchto zariadeniach sa mení dotácia na prevádzku a mzdy na dieťaťa na obdobie od 

4.4.-30.6.2020. Jedná sa o sumu 6 115 €/mesiac v trvaní troch mesiacov. Prvé tri dni v apríli 

2020 čerpajú zamestnanci dovolenku, v mesiacoch júl-august zostáva dotácia nezmenená.  

Poslanec doc. Ing. Zoltán Balogh, PhD. – Zaujímal sa, či je potrebné pre obec, aby takýmto 

spôsobom šetrila. Nenašlo by sa iné úsporné riešenie?  

Mgr. Judita Veresová, prednostka Ocú – Ak budú podielové dane znížené, bude chýbať 

v rozpočte spomínaných 18.000 €. 

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce – Spomínaných 6115 € na tri mesiace tvorí len časť 

úsporných opatrení obce. Ak bude mať obec výpadok príjmov o 20-30 %, treba už teraz začať 

so šetrením. Zamestnancov ZŠ sa táto zmena netýka, lebo učia online, tým pádom sú 

zamestnaní na 100 %.  

OZ schválilo Dodatok č. 1 k  VZN obce č. 7/2019 o financovaní originálnych kompetencií 

obce na úseku školstva (dodatok č. 7) (10-za, 1 – zdržal sa). 
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4. Záver     

Ing. Marián Tóth, MBA, starosta obce poďakoval poslancom za účasť na zasadnutí. Ešte raz 

pripomenul stretnutie poslancov dňa 13.05.2020 a dodal, že najbližšie zasadnutie OZ sa 

uskutoční dňa 28.05.2020. Všetkým poprial príjemný zvyšok večera a zasadnutie ukončil. 

 

V Tvrdošovciach 20.04.2020 

 

 

 

 

 

   Mgr. Judita Veresová                               Ing. Marián Tóth, MBA 

      prednostka OcÚ                                        starosta obce 

 

 

 

 

 

Overovatelia:         Ing. Kristián Birkus                            ................................................  

 

 

                               Ing. Róbert Borbély                                ............................................... 

 

 

 

 

 

 

Zapísala: .................................. 

       Silvia Bračová 

 

 

 


